

Uit de veren

Werkgroepen Subgroep Avifauna	Coördinatoren	tel. nrs.	
1. Watervogeltelling	Guus Proost	035 52 51 661	g.proost@tiscali.nl
2. Midwintertelling	Rob Kole	033 29 99 408	rkole@wxs.nl
3. Eempoldertellingen	Jan Mooij	035 54 29 725	mooij.noorman@planet.nl
4. Weidevogelnestbescherming	Gert Bieshaar/ Frits During	035 53 11 002	g.bieshaar@wanadoo.nl
5. Tuinvogelonderzoek	Fernand Jager	035 69 33 553	f.c.jager@planet.nl
6. Gier-, Oever- en Huiszwaluwen	Dick Jonkers	035 52 60 456	dickjonkers@tiscali.nl
7. Boerenzwaluwen	Dick Jonkers/ Jelle Harder	035 52 60 456	dickjonkers@tiscali.nl
8. Telpost Corversbos	Fred van Klaveren	035 65 61 341	f.vanklaveren@natuurmonumenten.nl
9. Vogelringstation	Dick Jonkers	035 52 60 456	ringstation@vwggooi.nl
10. Nestkasten	Ronald Beskers	035 53 87 341	beskers@quicknet.nl
11. Steenuilen	Frank van de Weijer	035 53 11 207	fh.vd.weijer@hccnet.nl
12. Kerkuilen	Harry de Rooy / Gerard Mijnhout	035 62 89 470	harryderooij@planet.nl
13. Roofvogels	Harry de Rooy	035 62 89 470	harryderooy@planet.nl
14. IJsvogels	Jelle Harder	035 69 37858	jelleharder@hetnet.nl

Verslag van de belangrijkste punten van de Avifaunavergadering van 26 september 2006

1. Mededelingen

- Prins Bernhardfonds: € 17.000 was ingediend, € 8.500 is toegewezen. De keuze hoe dit te besteden is gemaakt. De betreffende mensen weten dit. Eén keer per jaar kan een aanvraag ingediend worden, vanaf 1-1-2007 kan dit weer.
- AD/Natuurprijs: Jelle Harder heeft met het IJsvogelproject de juryprijs gewonnen. Gefeliciteerd! Prijs van € 50.000 wordt verdeeld onder de drie prijswinnaars, IJsvogelproject krijgt € 25.000. Jelle heeft al ideeën over besteding van het geld. De leden van de IJsvogelwerkgroep denken mee. Op 27 september is de uitreiking en tevens bekendmaking van de publieksprijs (bleek later ook voor IJsvogelproject). Er is taart voor Jelle.

2. Notulen van de vergadering van 10 januari 2006

- Guus Proost vraagt of het al bekend is waarom de Loenderveense Plas zo geschikt is voor de Grote Karekiet. Piet Spoorenberg meldt dat dit nog niet echt duidelijk is. Jelle Harder suggereert Vogelbescherming te vragen voor een onderzoek. Fred van Klaveren weet dat de dikte van het riet maatgevend is.
- Bantam is geïnventariseerd. Fred van Klaveren moet de resultaten nog uitwerken.
- Fred van Klaveren vraagt naar de status van het digitaal aanmelden van waarnemingen. André Kerkhof antwoordt dat er op de website www.waarneming.nl een Goois onderdeel is, waar waarnemingen kunnen worden ingevoerd. De speciaal opgerichte Commissie Automatisering zal haar activiteiten weer oppakken.
- Guus Proost vraagt wie het maken van een overzicht van de inventarisaties binnen ons werkgebied, inclusief die door andere instanties, wil trekken. Vooralsnog is hier niemand voor.
- Guus Proost meldt dat er nog geen duidelijkheid is om een deel van de Eemmeerover geschikter te maken voor moeras- en rietvogels. De overdracht van de € 20.000, beschikbaar via Vogelwacht Utrecht moet nog plaats vinden. Ook zijn er financiële bijdragen van Vogelbescherming, Natuurmonumenten en de provincie Utrecht. Hiermee moet veel mogelijk zijn. Jelle Harder vertelt over 'Plan Roerdomp'. Er schijnen plannen te zijn voor een jachthaven ten westen van de Stichtse Brug. Dit alles kan aanleiding zijn voor gesprek met Natuurmonumenten, Staatsbosbeheer en Vogelwerkgroep.

3. Lustrumjaar van de Vogelwerkgroep in 2007. Welke rol heeft de subgroep Avifauna?

De subgroep Avifauna is feitelijk het hart van de Vogelwerkgroep. Joke van Velsen vertelt dat er vanuit het bestuur een lustrumcommissie is samengesteld. Een overzicht van geplande activiteiten:

- 22 april: Excursie in de Eempolders voor alle leden met brunch.
- 2 juni: Openbare excursie Huizerpier. De VWG presenteert zich via kraampjes. Iedereen is nodig.
- 27 september: Feestavond met sprekers en uitslag fotowedstrijd.
- oktober: Openbare excursie.

Overigens is het plan nestkasten aan scholen in het Gooi cadeau te doen.

Jelle Harder stelt dat de leden van de diverse werkgroepen rekening kunnen houden met de data en kunnen nadenken over hun rol en invulling. Jelle heeft nog een paar punten:

- De fotowedstrijd zou uit te breiden kunnen zijn met een categorie “Vogelaars op de foto”. De vergadering vindt dit een goed idee.
- Via buurtexcursies kunnen stadsvogels meer onder de aandacht gebracht worden. Joke van Velsen denkt dat er genoeg activiteiten zijn. Dit kan wellicht in 2008.
- Op een idee voor een gratis poster is geen gepaste reactie gekomen van lustrumcommissie/bestuur.

4. Werkgroep voordracht door Harry de Rooij over de Kerkuil

In 1991 zijn de eerste kasten geplaatst. In 2006 zijn er 55 stuks. Het aantal broedgevallen was zes in 2004, zeventien in 2005 en vijf in 2006. Voedsel (Veld- en Bosmuizen) is de belangrijkste oorzaak van al of niet slagen van het broedsel. Kerkuilen kunnen overal broeden als er maar eten is. Voor de jonge vogels is overleven van het eerste jaar het moeilijkst. Het verkeer maakt veel slachtoffers. In ons werkgebied zijn twee kerngebieden: Eemnes en Muiderberg/Naardermeer.

5. Inventarisatievoorstellen

- Inventarisatie Waterleidingplas Loenderveen loopt door. Coördinatie door Piet Spoorenberg;
- Guus van der Poel komt met voorstel om de Huismus in tuinen te tellen via een methodiek die in Engeland wordt toegepast. Tellen vindt plaats na het strooien van voedsel. Hij heeft dit eerder gedaan en zou graag toe- of afname te weten komen. Ook andere vogels (Turkse Tortel) kunnen in een dergelijke inventarisatie worden meegenomen. De vergadering besluit dit voorstel aan te nemen en de Huismus ‘Vogel van het Jaar 2007’ te maken. Guus van der Poel coördineert.
- Er zijn bij Natuurmonumenten inventarisatieplannen voor Einde Gooi en Cronebos.
- Geopperd wordt het gebied ten westen van de Stichtse Brug te inventariseren. Dit gebied wordt mogelijk bedreigd door plannen voor een jachthaven (zie punt 3 van de notulen). Op 6 oktober is daar een excursie. Coördinator van de inventarisatie zou Hugo Weenen kunnen zijn.

6. Vogel van het Jaar 2007

Jelle Harder had al een voorstel gedaan om de IJsvogel als ‘Vogel van het Jaar 2007’ te benoemen. Hij wilde dit ook wel coördineren. Bij punt 5 van de notulen is besloten de Huismus te nemen, waarbij Guus van der Poel coördineert. De IJsvogel komt wellicht in 2008 aan de beurt.

7. Voorstel om Avifaunavergaderingen open te stellen voor alle leden

Dat Avifaunavergaderingen voor alle leden zijn bij te wonen is in het verleden al bekend gemaakt. Besloten wordt dit wederom te doen. In het vervolg zullen we in De Korhaan de vergaderingen aankondigen en iedereen daarvoor uitnodigen. Ook moet de Avifaunavergadering worden opgenomen in het Programma achterin De Korhaan.

8. Diverse ter tafel komende zaken en rondvraag

- Jelle Harder stelt de situatie van de Wetlandwachten aan de orde. Deze zijn door Vogelbescherming aangesteld. Vogelbescherming verwacht nu verantwoordelijkheid bij de lokale Vogelwerkgroepen. Dit is nogal eenzijdig. Piet Spoorenberg (zelf Wetlandwacht) is op de hoogte van het verzoek van Vogelbescherming en denkt dat de Wetlandwacht hierin een communicatieve rol heeft. Vogelwerkgroep en Wetlandwacht willen verantwoordelijkheid wel nemen, maar kunnen geen garanties geven.
- Jelle Harder meldt dat Rien Rense graag vulling heeft voor de website. André Kerkhof reageert dat de website meer mogelijkheden krijgt, vooral interactiever wordt.
- Jan Willem Lutje Schipholt meldt dat de Telpost Corversbos in verband met het 20-jarig jubileum denkt aan een boek/uitgave. Fred van Klaveren en hijzelf zullen hierop terugkomen.
- Joke van Velsen informeert naar de status van het Eempolderboekje. Dit zou in het jubileumjaar gereed moeten zijn. Volgens Jan Mooij is er geld, maar niet voor een kleurenitgave. Penningmeester André Kerkhof vraagt of Jan een begroting kan maken voor een paar varianten.
- Frank van de Weijer vertelt dat de inventarisatie van Steenuilen niet meer lukt. Er zijn nog zes territoria. Geschikte broedplaatsen verdwijnen meer en meer. Jelle Harder noemt in dit kader de ‘ervenscan’, een project ter verbetering van de erven ten behoeve van Steenuilen in vijf provincies. Jelle vraagt Frank met een voorstel te komen van erven die t.b.v. de Steenuil verbeterd kunnen worden. Mogelijk dat via een project van Landschap Noord-Holland dit kan worden uitgevoerd.
- Verschillende werkgroepen kampen met te weinig tijd en capaciteit voor uitwerking van gegevens, maken van verslagen en budgetaanvraag. De vergadering is het er over eens, dat dit de verantwoordelijkheid is van de hele Subgroep Avifauna. De werkgroepen wordt geadviseerd deze problemen te melden bij het Coördinatie Team. Daarnaast moet vooral binnen de eigen werkgroep gezocht worden naar ondersteuning.

De volgende Avifauna vergadering is op 23 januari 2007 om 20.00 uur en zal plaatsvinden in de grote zaal van Westerheem, Frederik van Eedenlaan te Hilversum. N.B. Voor alle leden; zie punt 7